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Správa o činnosti združenia EUNIS Slovensko  

za obdobie 01.01.2024 – 30.11.2024 
  

 
EUNIS Slovensko (ďalej „Združenie“) je združenie, ktorého poslaním je vytvárať pre slovenské vysoké 

školy platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri rozvoji 

kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania informačných 

technológií.  

  

Posledné riadne Valné zhromaždenie Združenia sa konalo online dňa 14.12.2023.  

  

Združenie má ku dnešnému dňu 20 riadnych kolektívnych členov, 1 pridruženého člena, 13 

individuálnych členov a 7 podporujúcich členov. Plný zoznam je k dispozícii na webovom sídle 

Združenia, umiestnenom na https://www.eunis.sk/.   

  

Za sledované obdobie sa uskutočnili 1 prezenčné zasadnutie Výkonného výboru Združenia (12.6.2024). 

Predsedníctvo Združenia riešilo a schvaľovalo materiály a aktivity najmä elektronickou poštou, 

prerokovávali sa dôležité otázky zo života združenia, a to najmä príprava aktivít združenia vyplývajúcich 

z plánu činnosti združenia, príprava zasadnutia Výkonného výboru Združenia a Valného zhromaždenia 

Združenia, spolupráca s MŠVVaM SR a pod. Predsedníctvo sa zúčastnilo prezenčne dňa 28.11.2024 aj 

rokovania na pôde MŠVVaM SR. 

 

V roku 2024 je plánované ešte jedno prezenčné rokovanie Predsedníctva Združenia dňa 9.12.2024 

a online zasadnutie VV Združenia dňa 17.12.2024 a online zasadnutie VZ Združenia dna 18.12.2024. 

  

Predsedníctvo Združenia pracovalo v zložení: Ing. Vladimír Pisarský (PU v Prešove), Mgr. Michal 

Lenhart (VŠMU v Bratislave), doc. Ing. Martin Chovanec, PhD. (TU Košice), Ing. Pavel Beňo, Ph.D., 

MBA (UK Bratislava), Mgr. Jozef Siláči (UMB v Banskej Bystrici). 

 

Dozorná rada Združenia pracovala v zložení: doc. Ing. Iveta Kremeňová, PhD., (ŽU v Žiline), 

predsedníčka, Ing. Ján Petrík (UK v Bratislave), člen, Ing. Marta Dupkalová (TU v Košiciach), člen.  

 

V roku 2024 sa podarilo personálne udržať aj platené podporné funkcie Združenia – tajomník, správca 

webu a hospodárka Združenia. 

 

Hodnotenie úloh, ktoré pre Výkonný výbor, Predsedníctvo združenia a všetkých členov Združenia 

vyplynuli z Plánu činnosti združenia EUNIS-SK prijatého na Valnom zhromaždení:  

 

1) Zorganizovať výročnú konferenciu združenia UNINFOS 2024. Priamo finančne podporiť 

organizovanie tejto konferencie (podporiť technické zabezpečenie ale aj motivovať 

organizátorov a účastníkov). 

 

Stav plnenia: 

Konferencie UNINFOS 2024, sa uskutočnila v dňoch 12. – 14. júna 2023 na UPJŠ v Košiciach. 

Konferenciu sprevádzal bohatý odborný aj spoločenský program. V rámci konferencie sa uskutočnilo aj 

https://www.eunis.sk/
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zasadnutie Výkonného výboru Združenia. Ďalšie informácie sú zverejnené na web stránke konferencie 

(program, organizačné zabezpečenie, atď.): 

 

https://www.upjs.sk/pracoviska/ciakt/uninfos-2024/ 

 

2) Spoluorganizovať spoločne s partnerským EUNIS-CZ konferenciu s témou e-learningu v ČR 

na Morave. 

 

Stav plnenia: 

Spoločná konferencia s partnerským EUNIS-CZ na tému e-learningu v ČR na Morave sa neuskutočnila 

z dôvodu, že ju českí organizátori zrušili. 

 

3) Pokračovať v snahe o užšiu spoluprácu a efektívnejšiu komunikáciu s vedením MŠVVaM SR, 

navrhnúť jedno pracovné stretnutie s generálnym riaditeľom sekcie VŠ a sekcie informatiky. 

 

Dňa 28.11.2024 sa na pôde Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže Slovenskej republiky 

stretli vrcholoví predstavitelia sekcie informačných technológií a sekcie vysokých škôl s 

Predsedníctvom združenia EUNIS-SK.  

 

Prítomní za MŠVVaM SR: 

Ing. Ivan Šiagi, generálny riaditeľ sekcie informačných technológií (SIT) 

Mgr. Martin Horňák, riaditeľ odboru správy informačných systémov, SIT 

Ing. Andrej Bederka, projektový manažér, SIT 

Ing. Ľubica Kosková, sekcia vysokých škôl 

Mgr. Bc. Peter Ondreička, sekcia vysokých škôl 

 

Prítomní za združenie EUNIS-SK: 

Ing. Vladimír Pisarský – prezident 

Mgr. Michal Lenhart, viceprezident  

Ing. Jozef Siláči, člen Predsedníctva 

RNDr. Darina Tothová, PhD., tajomníčka 

 

Predmetom rokovania boli tieto oblasti: 

• Návrh zmien Metodického usmernenia o použití, štruktúre údajov a technickom vyhotovení 

preukazu študenta, najmä čo sa týka virtuálneho preukazu študenta a európskeho preukazu 

študenta. 

• Systémová podpora vzdelávania v oblasti kybernetickej bezpečnosti. 

• Návrh na zriadenie CSIRTu rezortu školstva. 

• Návrh na doplnenie licencií A5 pre vysoké školy, časti, ktorá sa týka bezpečnosti. 

• Rezortný identifikátor EDUID; aj v súvislosti s centrálnym registrom zamestnancov vysokých 

škôl, v ktorom nie sú všetci zamestnanci vysokých škôl, z čoho vyplýva skutočnosť, že im nie 

je pridelené EDUID. 

• Možnosť výziev na rozvojové projekty v oblasti IKT na vysokých školách. 

• Centrálne zabezpečovanie SW pre podporu výučby a výskumu. 

• Cloudové riešenia pre vysoké školy. 

• Otázky súvisiace s federáciou identít (zjednodušuje prístup k obsahu, službám a zdrojom pre 

globálnu vedecko-výskumnú a vzdelávaciu komunitu). 

 

Obe strany si stanovili úlohy a ubezpečili sa o vzájomnej podpore pri riešení prerokovaných oblastí. 

O výsledkoch sa budú obe strany navzájom informovať, oboznámia s nimi aj akademickú verejnosť. 

 

https://www.upjs.sk/pracoviska/ciakt/uninfos-2024/
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4) Podporiť, spropagovať a spoluorganizovať semináre navrhnuté podporujúcimi členmi EUNIS-

SK: Microsoft Slovensko, Oracle, CKM SYTS, TransData, atď., alebo spoločnosťami, ktoré 

majú záujem o spoluprácu a ponúkajú benefity pre VŠ a tým systematicky podporovať 

profesionálny rast pracovníkov vysokých škôl zabezpečujúcich používanie informačných 

technológií.  

 

Stav plnenia: 

Formou informačných mailov pre členov Združenia boli priebežne propagované aktivity, webináre 

organizované spoločnosťami Microsoft a ALVAO. 

 

5) Rozvíjať aktivity týkajúce sa zvýhodnenia podmienok pri nákupe informačných technológií, 

napr. uzatváraním vhodných zmlúv, informovaním členov atď. 

 

Stav plnenia: 

Aj na rok 2024 bol predlžený prenájom Adobe CC licencie, boli priebežne informovaní viacerí 

záujemcova o licencovanie produktov ADOBE. 

 

6) Zabezpečiť propagáciu a finančnú podporu významným konferenciám. Odsúhlasiť na úrovni 

VV, ktoré konferencie a pracovné semináre organizovať a podporovať v roku 2024. 

 

Stav plnenia: 

V tomto ohľade v roku 2024 bol propagovaný a finančne podporený 15. ročník medzinárodnej vedeckej 

konferencie DiVAi 2024, ktorá sa uskutočnila v Hoteli Thermal v Štúrove začiatkom októbra 2024. 

Ďalej boli cez informačné kanály združenia propagované aj konferencie eLearning 2024 a International 

Conference on Technology in Education (ICTE2024). 

 

7) Prezentovať aktuálny stav a podporiť aktivitami rozvoj Slovenskej akademickej federácie 

identít safeID. 

 

Otázky súvisiace s federáciou identít boli osobitne predložené členom Predsedníctva Mgr. Siláčim na 

rokovaní dňa 28.11.2024 sa na pôde MŠVVaM SR. 

 

8) Rozvíjať spoluprácu s Predsedníctvom EUNIS-CZ, napr. pozvaním na konferenciu UNINFOS 

2024, zabezpečením stretnutia, účasťou na ich konferenciách a pod.  

 

Stav plnenia: 

V dňoch 27. 5. – 29. 5. 2024 sa uskutočnila hlavná konferencia EUNIS-CZ Špindlerův Mlýn 2024  

s názvom „Vysoká škola v éře umělé inteligence“. 

Združenie na nej zastupoval Ing. V. Pisarský. Na konferencii bol prerokovaný aj stav a ďalšie možnosti 

vzájomnej spolupráce. 

 

9) Spolupracovať s inými národnými a medzinárodnými organizáciami a spoločnosťami 

zameranými na problematiku používania informačných technológií vo vysokoškolských 

inštitúciách, informovať na webe združenia o rôznych podujatiach. 

 

Stav plnenia: 

O viacerých odborných podujatiach v európskom priestore boli členovia Výkonného výboru Združenia 

informovaní cez pravidelný informačný mail európskej organizácie EUNIS (www.eunis.org), 

informácie o najdôležitejších podujatiach sú zverejňované aj na webovom sídle Združenia. 
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10) Zabezpečiť reprezentatívnu účasť EUNIS-SK na európskej konferencii EUNIS 2024, prípadne 

podporiť prezentáciu slovenskej VŠ na tejto konferencii, ako aj na iných medzinárodných 

konferenciách orientovaných na IKT, a tým aj propagovať EUNIS-SK. 

 

Stav plnenia: 

Európsky kongres EUNIS 2024 sa uskutočnil v dňoch 5. – 7. júna 2024 v Aténach v Grécku. Oficiálnu 

delegáciu za EUNIS-SK tvorili Ing. V. Pisarský a RNDr. D. Tóthová, PhD. 

 

11) Vyvíjať aktivity na trvalé uchovanie historických zbierkových predmetov v oblasti výpočtovej 

a komunikačnej techniky, pokúsiť sa nadviazať spoluprácu s múzeami či muzeálnymi 

expozíciami v rámci ďalších organizácii. 

 

Stav plnenia: 

V tomto ohľade sa neuskutočnili žiadne nové aktivity v roku 2024. 

 

12) Podporovať prácu pracovných skupín združenia. 

 

Stav plnenia: 

Z troch pracovných skupín združenia bola aktívna najmä Pracovná skupina k čipovým kartám, pod 

vedením Ing. Róberta Oreniča, MBA zo Žilinskej univerzity. Rokovanie ohľadom budúcnosti 

preukazov na VŠ/UNI na Slovensku sa uskutočnilo na Žilinskej univerzite dňa 02.10.2024 a výstupom 

bol Zápis so spoločným stanoviskom zúčastnených, ktorý potom poslúžil ako základ aj pri rokovaniach 

s MŠVVaM SR. 

 

 

 

Z ekonomického hľadiska bol pre Združenie rok 2024 priemerný. Keďže členské bolo fakturované 

v mesiaci november 2024, príjmy z vyzbieraného členského za rok 2024 tvoria zatiaľ sumu 2 500,00 €  

(v sledovanom období zaplatilo ešte len 6 riadnych a 1 pridružený člen, platby ostatných sa očakávajú 

v mesiaci december 2024), pričom výdavky boli vo výške 6 694,46 €. Výdavky však obsahovali aj 

záväzky ešte z rokov 2022 a 2023 (účtovníctvo a web stránky). V prípade naplnenia plánovaných 

príjmov a úhrade členského všetkými členmi za rok 2024 (plán príjmov z členského je 10 375 €) by 

výdavky za rok 2024 mali byť nižšie ako príjmy a mala by sa tak navýšiť finančná rezerva Združenia. 

Podrobnosti obsahuje Správa o hospodárení združenia EUNIS Slovensko za obdobie 1.1.2024 – 

30.11.2024.   

 

Na základe vyjadrenia členov združenia je možné skonštatovať, že členstvo v združení je pre univerzity 

prínosom najmä v oblasti kooperácie, získavania nových poznatkov a informačných tokov. Hlavným 

poslaním združenia EUNIS Slovensko je vytvárať pre slovenské vysoké školy platformu umožňujúcu a 

podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri rozvoji kvalitných informačných 

systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania informačných technológií.   

  

 

V Prešove 06.12.2024  

  

Vypracoval: Ing. Vladimír Pisarský, prezident EUNIS-SK 

 

 

 


